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Dames en heren, 
 
Mijn naam is André van Miltenburg, Ik ben lid van het algemeen 
bestuur van Stichting Dezibel Beheer en in die hoedanigheid 
zal ik u toespreken. 
 
Wij lezen in de pers hoe de gemeente de huurders behandelt 
van het voormalig gemeentehuis.  
Met een door de raad geaccordeerd vastgoedbeleid wordt nu 
uitvoering gegeven aan dit beleid. De huur wordt éénzijdig 
opgezegd en de huurders te worden gedwongen op zoek te 
gaan naar andere huisvesting. 
 
In het licht van die ontwikkeling maken wij ons als huurders van 
Dezibel ernstig zorgen of iets dergelijks ons ook te wachten 
staat.  
Voldoen wij aan de definitie van “het vervullen van een 
strategische functie” voor de gemeente waardoor huisvesting 
met hulp van de gemeente min of meer wordt geregeld?  
 
Wat is dan een strategische functie? 
Zonder dat we exact deze omschrijving kennen denken wij dat 
we een strategische functie voor de dorpskern Harmelen 
vervullen.  
Om dat te illustreren neem ik jullie even mee naar het verleden.  
 
Op 12 december 1981 verrichtte toenmalig wethouder 

Scherpenzeel de opening van het gebouw dat casco werd 

opgeleverd.   

Harmelen was nog een zelfstandige gemeente die eigenlijk 

onvoldoende geld had voor dit gebouw. De verenigingen die er 

toen gebruik van gingen maken, zorgden zelf voor de afbouw, 

inrichting en aankleding. De naam Dezibel betekent ‘Door 

Enorme Zelfwerkzaamheid Is ’t Beter En leuker’. 
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Naast het feit dat deze optie voor de gemeente aantrekkelijk 

was, had deze oplossing nog een neveneffect.  

Dat noemen ze tegenwoordig maatschappelijk rendement.  

Wat is maatschappelijk rendement?  

Maatschappelijk rendement is de winst of toegevoegde waarde 

van een project voor de hele maatschappij. Anders gezegd: 

maatschappelijk rendement, is de verhouding tussen de 

benodigde investering in geld, mensen en/of middelen (input) 

enerzijds en het maatschappelijk effect dat wordt bereikt 

(outcome) anderzijds. 

Een voorbeeld ter illustratie:   

Voordat Dezibel er was, functioneerden alle verenigingen 

afzonderlijk van elkaar. Ieder had zijn eigen activiteiten en 

eigen ledengroep. Door samen aan Dezibel te bouwen 

verdwenen die grenzen van de verenigingen en ontstaat er 

groot “wij gevoel”.  Een “wij-gevoel” dat ook terug is te vinden 

de zorg voor het gebouw.  Met een gebouw dat je zelf hebt 

afgebouwd, ga je anders om dan met een gebouw waar je dat 

niet hebt gedaan. 

Het maatschappelijk rendement van deze gebeurtenis is groot 

geweest en is niet te vatten in een Excel-sheet waarmee 

tegenwoordig rendement wordt berekend. Hopelijk dat u bij het 

uitvoeren van het vastgoedbeleid ook rekent met 

maatschappelijk rendement. 

Anno 2013 is er t.o.v. 1981 nog niet veel niet veranderd. Nog 

steeds is Dezibel “de Tweede Kamer“ van het sociale en 

culturele leven van Harmelen.  Op jaarbasis bezoeken ruim 

13000 mensen Dezibel (gemiddeld 250 per week; excl 

vakantieperiode). De éne keer als bezoeker van een 
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evenement, dan weer voor een commissievergadering, dan 

weer om schoon te maken of gewoon een keer om even te 

ontspannen. Welke vereniging wat organiseert, is niet 

belangrijk. Het gaat erom dat je elkaar ontmoet en dat iedereen 

een sociaal netwerk om zich heen kan vormen. De kraamkamer 

voor de mantelzorg; hulp en ondersteuning bieden op basis van 

persoonlijke relaties. Hier worden letterlijk en figuurlijk 

levenslange relaties gelegd.  

Dat is maatschappelijk rendement en een dergelijk rendement 

moet je meewegen  in de afweging of Dezibel strategisch is 

voor de kern Harmelen of niet.    

Want waar hebben we het eigenlijk over? 

Per jaar betalen wij via het ene loket ruim € 30.000,= aan huur. 

Via het andere loket ontvangen wij ruim € 45.000 aan subsidie. 

Per saldo € 15.000,=  (ter illustratie: Dit is evenveel als het 

inhuren van een expert door de gemeente voor een periode van 

2 weken). Ook in tijden van bezuiniging levert een investering 

van  € 15.000,= nog steeds een hoog maatschappelijk 

rendement op.  

Dat we nu even voorbij gaan aan het achterstallig onderhoud, is 

voor dit moment een bewuste keuze. Indien gewenst kunnen 

we u daar in een ander overleg uitvoerig over informeren. Maar 

wanneer je als gemeente na het 30 jaar ontvangen van een 

commerciële huur niet in staat bent om je eigendommen als 

een goed huisvader te onderhouden, dan is dat iets wat je de 

huidige huurders niet moet aanrekenen en wat de huidige 

huurders moeten oplossen. Uiteraard willen we wel 

meedenken. 

Welk voorstel wij binnenkort van de gemeente zullen ontvangen 

weten we nog niet en u weet het waarschijnlijk ook niet. Als 
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leden van de raad doe ik een beroep op u om al uw invloed aan 

te wenden om ervoor te zorgen dat Dezibel in Harmelen blijft 

bestaan en dat bestaande huurders t.w.  

- Jongerenvereniging Crespon 

- Carnavalsvereniging De kwakbollen 

- Toneelvereniging HARTO 

- Dartvereniging the Pirates en de 

- Oranjevereniging 

niet geconfronteerd worden met onmogelijke huurverhogingen. 

Het wegvallen van Dezibel met al haar functies zou vernietiging 

zijn van maatschappelijk rendement. Een maatschappelijk  

rendement dat ook meegenomen moet worden in de cijfers die 

ten grondslag liggen aan het vastgoedbeleid van onze 

gemeente. 

Onze gemeente en in het bijzonder de inwoners van Harmelen 

verdienen Dezibel.    

Ik dank u voor uw aandacht. 

    


